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Az ötven nem nagy szám, különösen ha a világ létezését tekintjük alapnak. Sokkal több
azonban  már egy ember, vagy egy közösség életében az ötven esztendő.    A rövid történet
most nem egy emberről szól, hanem egy ötven évvel ezelőtt – vagy még korábban – létrejött
közösségről.  Tudjuk, hogy   az egyik- a többit nem sorolom fel – legősibb emberi  foglalkozás a
halászat.  Ez az élelemszerző tevékenység az idők folyamán finomodott és lett a horgászat.
Ezen a kis településen is az emberek szabadidejének szerény növekedésével igény jelentkezett
erre. Jó lehetőséget biztosított a Kígyós patak, valamint a Mosztonga tó.Ez a  tó először nagyon
gazdag volt halban, volt természetes szaporulat. Sajnos azonban az akkori gazdasági helyzet
úgy alakult, hogy  az ottani horgászati  tevékenység már segítette a családok élelmezését is.
Mosztongán már az ötvenes években is horgásztak, és a hatvanas évek vége fele már olyan 
számú volt  ez a közösség, hogy  valamilyen módon szabályozni kellett a tevékenységet is. 
1968-ban igy alakult meg a bácsalmási horgászegyesület.  Az egyesület megalapításában nagy
szerepe volt az akkori tanácselnök  dr. Nagy Istvánnak, valamint  a VB. titkár  Kollár Józsefnek.
A Mosztonga tó adottságai miatt csak csónakos horgászatot lehetett folytatni, de azt elég jó
eredménnyel. Sajnos néhány évvel később először  teljesen behínárosodott a tó, majd a
hetvenes évek végén évről évre csökkent a vízszint.  Mesterségesen is próbálkoztunk segíteni
a  bajon, azonban ez nem sikerült.  Valószínű, hogy  kárt okozott a tó partján tárolt jelentős
mennyiségű műtrágya is.  Itt ezen a tavon be kellett fejezni a horgászatot és akkor  nem is
láttunk lehetőséget  Bácsalmáson a folytatásra.

  

A történet azonban itt nem ér véget, szerencsére folytatódott, köszönhetően az akkori Petőfi
MGTSZ  több vezetőjének és  számtalan az  ügyet segítő embernek.  Új tó létesült  Bácsalmás
déli részén a Kígyós patak medrének szélesítésével, kotrásával mintegy 13 ha-on. Itt
folytathatta az egyesület a tevékenységét –közben a neve is változott Jurinovics Miklós SHE
–alapvetően a horgászatot.  2008-ban – több alapító tag kérésére – a 40. évforduló alkalmával
ünnepi horgászversenyt rendezett az egyesület, melye részt vett a MOHOSZ képviseletében
Bokor Károly, Bácshosz részéről Kovács Sándor, Zalántai Endre polgármester valamint  a
versenyre nevező  132 horgász. Eljöttek Bácsalmás  város testvérvárosaink horgászai is,
Bizovác, Bezdán,  valamint Horgos  pecásai is. Sajnos az időjárás nem kedvezett –jelentős eső
esett a délelőtt folyamán- igy az ünnepi eredmény hírdetésre  valamint a műsorra kevesebben 
jöttek el.  Kovács Sándor a Bácshosz  képviseletében országos és megyei elismeréseket adott
át több tagtársunknak. A délután folyamán  fellépett a tataházi Szederinda citera zenekar, a
madarasi fúvós zenekar valamint a múzslyai  Délibáb együttes  Kókai Angéla énekessel.
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Akkor most ÖTVEN  !   Igen most ötven éves az egyesületünk.  Szép kor  egy civil szerveződés
életében érdemes picit megállni, visszatekinteni,  mi az amit másként kellett volna csinálnunk,
mi az amit érdemes folytatni.  Az, hogy ma is lehet horgászni Bácsalmáson meghatározóan 
kötődik  az akkori Petőfi MGTSZ ádozatkész munkatársaihoz és azt gondolom, ma  és itt is
köszönöm, hogy horgászhatok ezen a tavon .  Ma tehát csendben ünnepelünk, nincs
megemlékezés, nincs  ünnepélyes horgászverseny, nincs ünnepi közgyűlés, megy az élet a
maga módján.  Néhányan másként gondoljuk és csendesen, de megemlékezünk az uj tó
alapítóiról, az ötven éves egyesület alapítóiról, és természetesen beszélünk a jelenlegi
helyzetről is. Szükség van rá, mert mintha itt-ott gond lenne a fogaskerekek kapcsolódásánál.

  

Boldog Születésnapot Jurinovics Miklós Sporthorgász Egyesület !                                           
Zátonyi Sándor   /tag/.
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